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                                     PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALMENAR 
                                                               Nº 7 

ACTA CORRESPONENT A LA SESSIÓ CELEBRADA PEL PLE DE LA CORPORACIÓ 

EL DIA 30 DE SETEMBRE DE 2016 

 
LLOC DE CELEBRACIÓ: Casa de la Vila. Almenar 

DATA: 30 de setembre de 2016 
HORA D’INICI: 20.00 h. 

HORA  DE FINALITZACIÓ: 22.00 h. 
CARÀCTER: Ordinària 

CONVOCATÒRIA: Primera 
 

ORDRE DEL DIA 

1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.- 
 

2.- MODIFICACIONS PUNTUALS AL POUM. APROVACIÓ INICIAL.- 
 

3.- APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL CORRESPONENT A L’EXERCICI 
2015.- 
 

4.- MODIFICACIÓ DE LA DENOMINACIÓ I COMPETÈNCIES DE LES 
REGIDORIES.- 
 

5.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’APROVACIÓ DEL PLA LOCAL DE 
JOVENTUT 2016-2019.- 
 

6.- ORDENANÇA DE CIVISME. APROVACIÓ INICIAL.- 
 

7.- MODIFICACIÓ DE L’ACTUAL DENOMINACIÓ “PLAÇA ESPANYA”.- 
 

8.- MODIFICACIONS PUNTUALS A LES ORDENANCES FISCALS. 
APROVACIÓ INICIAL.- 
 

9.- MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DE LA SOCIETAT MUNICIPAL DE 
COMERCIALITZACIÓ ELÈCTRICA EN RELACIÓ A LA SEVA 
DENOMINACIÓ.- 
 

10.- COMUNICACIÓ AL PLE DE LA CONTRACTACIÓ DE PERSONAL PER 
MOTIUS D’URGÈNCIA.- 
 

11.- PRECS I PREGUNTES.-  
 
 
 
 

Almenar, 28 de desembre de 2016 
 
 

 



AJUNTAMENT D’ALMENAR  
 
FULL d’Informació Municipal nº 6                                  
 
 
 
MEMBRES DE LA CORPORACIÓ ASSISTENTS: 
 Alcaldessa 

 Ma Teresa Malla Aige 
Tinents d’Alcalde:  

  Ferran Sánchez Cuenca 
  Carles Ferrer Martínez 
  Jordi Sanuy Moncasi 
 Regidors: 
  Raül Malla Ballesté  
  Salvador Sarroca Barrull 
  Joan Ibars Palau  
  Carme Payró Bisart 
  Juan Carlos Buchaca Colell 
  Laia Cequiel Mir  
  Jordi Malla Esqué  
  
 Secretari-Interventor: 
  Jose Luis Aspa Cortinat 
 
 
 
 
 

ORDRE DEL DIA: 
 
 
 

MEMBRES DE LA CORPORACIÓ ABSENTS:  
 

------------------------- 
 
         
 

1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.- 

 

D’acord amb el que preveu la normativa vigent, es sotmet a l’aprovació del Ple l’esborrany 
de l’acta de la sessió del Ple celebrada el 29 de juny de 2016. 
 
No es formula cap observació, per tant, l’acta s’aprova per unanimitat.  
 

 
 

2.- MODIFICACIONS PUNTUALS AL POUM. APROVACIÓ INICIAL.-  
 
La Sra. Alcaldessa explica el contingut de les modificacions puntuals del POUM que es 
proposen, que afecten a les alçades mínimes lliures de les plantes pis en sòl residencial, 
canvi de qualificació urbanística del solar seu de l’elèctrica municipal, modificació de 
l’àmbit i l’ordenació del PA-5 i inclusió de nous edificis i elements en el catàleg de bens i 
patrimoni a protegir, per tal de preservar-los atès que, amb la regulació actual, elements 
com els dipòsits modernistes o els porxos del C/ Sant Joan anaven abocats a l’enderroc 
per fer-hi pisos de protecció oficial.  
 
El Sr. Ibars pregunta per l’àmbit i la modificació que afecta al PA-5. 
 
La Sra. Alcaldessa diu que hi havia un moviment de terres tan elevat que el feia inviable. 
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Respecte a la inclusió de bens al catàleg de bens a protegir pregunta el Sr. Ibars que 
suposa aquesta protecció i quines limitacions implica per als propietaris. 
 
La Sra. Alcaldessa diu que suposa la impossibilitat d’enderrocar-los i que per efectuar-hi 
qualsevol actuació s’haurà de demanar informe previ a la Generalitat. 
 
Pregunta el Sr. Ibars per què s’ha inclòs al catàleg la torre del transformador de la Pujada 
del Fossar. 
 
Contesta la Sra. Alcaldessa que Almenar va ser el primer poble de Catalunya en tenir una 
central que no fos lligada a un molí en desús o a una indústria tèxtil. La llum pujava de la 
central “Catalina” a aquest transformador. Té, per tant, un valor històric per al poble.  
 
Tots els regidors i regidores manifesten la seva conformitat amb la proposta. Per tant, el 
Ple, per unanimitat, la qual cosa comporta la majoria absoluta del nombre legal de 
membres de la Corporació, tal com exigeix l’art. 114.3.k de la Llei Municipal, 
 
ACORDA:  
 
1. Aprovar inicialment el projecte redactat pel tècnic municipal Xavier Gelonch Pifarré 

amb el títol “MODIFICACIÓ PUNTUAL NUM. 2 DEL POUM ALMENAR”. 
2. Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini d’un mes, durant el qual es podrà 

examinar a les oficines municipals i presentar al·legacions i suggeriments, i donar 
audiència als municipis limítrofs. 

3. Demanar als Serveis Territorials a Lleida del Departament de Territori i Sostenibilitat 
que sol·liciti els informes sectorials procedents per incorporar-los a l’expedient. 

4. Suspendre la tramitació de llicències i instruments urbanístics que resultin 
incompatibles amb la nova ordenació en els àmbits grafiats al plànol específic, pel 
termini de dos anys. Concretament, es suspèn la tramitació de llicències d’edificació, 
reforma, rehabilitació de construccions o instal·lacions, o ampliació d’activitats o usos 
concrets. S’admetran les llicències d’enderroc, moviment de terres així com la 
tramitació paral·lela de llicències de parcel·lació o segregació de terrenys, 
condicionant el seu atorgament a l’aprovació definitiva de la modificació o al 
compliment simultani del planejament vigent i del nou. 

5. Fer constar que contra el punt anterior, per tractar-se d’un acte administratiu de tràmit 
qualificat, es podrà interposar recurs contenciós administratiu, en el termini de dos 
mesos, davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Lleida o alternativa i 
potestativament recurs de reposició davant el Ple de l’Ajuntament.  
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3.- APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL CORRESPONENT A L’EXERCICI 
2015.- 
 

Es proposa l’aprovació del Compte General corresponent a l’exercici 2015 que es va 
informar favorablement per la Comissió Especial de Comptes i al que, un cop finalitzat el 
termini d’exposició pública, no s’ha presentat cap al·legació. 
 
El Sr. Ibars diu que els membres de ASPV s’abstindran perquè no son els seus números i 
tampoc s’ha acceptat cap de les seves propostes. 
 
Sotmesa la proposta a votació dona el següent resultat:  
 

- Vots a favor............... SIS (6) 
- Vots en contra........... CAP (0) 
- Abstencions............... CINC (5) 

 
Per tant, la Corporació, 
 
ACORDA:  
 
1. Aprovar el Compte General corresponent a l’exercici 2015, comunicant també la 

liquidació de 2015. 
2. Sotmetre el Compte General a la Sindicatura de Comptes de Catalunya. 

 

 

 

4.- MODIFICACIÓ DE LA DENOMINACIÓ I COMPETÈNCIES DE LES 
REGIDORIES.-  
 
Explica el Sr. Sanchez que es tracta d’assumir ell com a regidor d’Hisenda les 
competències en matèria de foment de l’ocupació, inclós tot el que te relació amb el viver 
d’empreses que es vol potenciar. 
 
Tots els membres del Ple manifesten la seva conformitat amb la proposta, per tant, la 
Corporació, per unanimitat, 
 
ACORDA:  
 
1. Assignar competències en matèria de foment de l’ocupació a la regidoria d’Economia i 

Hisenda. 
2. Modificar la denominació de les regidories “Economia i Hisenda” que passarà a 

denominar-se “Economia, Hisenda i Foment de l’Ocupació” i “Ensenyament, Cultura i 
Foment de l’Ocupació” que passarà a denominar-se “Ensenyament i Cultura”  

3. Publicar el present acord al BOP de Lleida, tauler municipal d’anuncis i web municipal. 
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5.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’APROVACIÓ DEL PLA LOCAL DE 
JOVENTUT 2016-2019.- 
 
Es sotmet al Ple la ratificació del Decret de l’Alcaldia 73/2016, de 5 de setembre, 
aprovatori del Pla Local de Joventut de l’Ajuntament d’Almenar 2016-2019 que es va 
aprovar per resolució de l’Alcaldia per complir amb els terminis establerts. 
 
Explica el Sr. Sarroca que es tracta d’un Pla que preveu catorze projectes destinats a 
joves, el cost total de les actuacions previstes és de 6.394 euros, essent les subvencions 
del 2012 al 2015 de 3.200€, 3.000 €, 4.000 € i 2.900 € respectivament. 
 
El Sr. Ibars diu que hauria de tractar-se d’un document més actualitzat, ja que és una 
còpia de plans anteriors, hauria de servir com a eina estratègica i no només per complir 
l’expedient. 
 
El Sr. Sarroca contesta que es va fer de forma consensuada amb els joves del Coc. 
 
El Sr. Sánchez afegeix que al Pla actual s’ha inclòs la possibilitat de fer accions formatives 
del viver d’empreses adreçades als joves. 
 
Manifesta que els membres d’ASPV s’abstindran, no votaran en contra perquè es per 
acollir-se a subvencions però estan en desacord, no amb els projectes, però si amb la 
diagnosi que consideren desfasada.  
 
Sotmesa la proposta a votació, dona el següent resultat:  
 

- Vots a favor........... SIS (6) 
- Vots en contra....... CAP (0) 
- Abstencions........... CINC (5) 

 
Per tant, la Corporació, 
 
ACORDA:  
 
1. Ratificar el Decret de l’Alcaldia núm. 73/2016, de cinc de setembre, pel que s’aprova el 

“PLA LOCAL DE JOVENTUT DE L’AJUNTAMENT D’ALMENAR, 2016-2019” 
2. Notificar el present acord a la Direcció General de Joventut de la Generalitat de 

Catalunya.  
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6.- ORDENANÇA DE CIVISME. APROVACIÓ INICIAL.-  
 

La Sra. Alcaldessa explica que es tracta d’aprovar una ordenança que reguli diferents 
aspectes de la vida veïnal que es considera necessari regular. Pregunta als regidors 
d’ASPV si hi volen afegir alguna cosa. 
 
El Sr. Ibars considera que l’objectiu d’aquesta ordenança es descriure comportaments 
incívics i establir sancions. 
 
Considera que l’objectiu hauria de ser difondre valors de convivència, educar i 
sensibilitzar, no només sancionar. 
 
Considera que la única manera que la població conegui i faci seva l’ordenança és 
redactar-la de forma participativa, presentant-la a les entitats, associacions, IES, Escola, 
jubilats i particulars i aconseguir la seva implicació incloent-hi les seves aportacions i 
sensibilitats,  incloent temes com els d’animals de companyia, fomentar el reciclatge, 
regular les zones d’aparcament de vehicles, etc. Si no es fa així, els veïns i veïnes no 
entendran ni assumiran els drets i deures que s’hi descriuen. Considera que s’ha d’insistir 
en la via de la sensibilització i educació i no només en la de multar. 
 
Considera que es perd una oportunitat d’implicar a la societat d’Almenar en la millora de la 
convivència del municipi. 
 
Manifesta que el vot dels membres d’ASPV serà contrari per no estar d’acord ni amb el 
contingut ni en la forma com s’ha fet. 
 
Sotmesa la proposta a votació, dona el següent resultat:  
 

- Vots a favor............  SIS (6) 
- Vots en contra........  CINC (5) 
- Abstencions............  CAP (0) 

 
Per tant, la Corporació, 
 
ACORDA:  
 
1. Aprovar inicialment l’Ordenança de Civisme del municipi d’Almenar.  
2. Sotmetre l’acord i el projecte d’ordenança a informació pública pel termini de trenta 

dies. 
3. L’aprovació inicial esdevindrà definitiva cas de no presentar-se reclamacions o 

al·legacions. 
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7.-  MODIFICACIÓ DE L’ACTUAL DENOMINACIÓ “PLAÇA ESPANYA”.-  
 

L’Alcaldia sotmet a l’aprovació del Ple la proposta de canviar la denominació de l’actual 
“Plaça Espanya” per al de “Plaça de la Llibertat”, considerant que es tracta d’una 
denominació que aglutina tots els sentiments que es volen expressar.  
 
El Sr. Ibars explica que el canvi de denominació es va aprovar al Ple del 8 d’abril de 2013, 
a proposta de l’equip de Govern, acordant-se també fer un monument a tots els caiguts a 
la Pl. Espanya per honorar a totes les víctimes d’una guerra que mai més hauria de tornar 
a passar, resolent una instància de la Plataforma per la Memòria Històrica amb els quals 
s’ha consensuat la nova denominació, per tant, manifesten la seva conformitat amb la 
proposta felicitant a la Plataforma per la Memòria Històrica per la consecució dels seus 
objectius. 
 
Animen també, diu el Sr. Ibars, a l’equip de govern a complir amb els demés continguts 
d’aquell acord per recuperar indrets com el cementiri civil, etc. i demanem la comprensió 
als veïns de la plaça que hauran de fer alguna gestió. 
 
Per tant, el Ple, per unanimitat, 
 
ACORDA:  
 
1. Substituir la denominació de l’actual “Plaça Espanya” per la de “Plaça de la Llibertat”. 
2. Notificar el present acord al Instituto Nacional de Estadística i als veïns de la Plaça.  
 

 

 

8.- MODIFICACIONS PUNTUALS A LES ORDENANCES FISCALS. APROVACIÓ 
INICIAL.- 
 
La Sra. Alcaldessa explica el contingut de les modificacions que es proposen. 
 
En el cas de la taxa per conservació de cementiri es tracta d’exigir la taxa també a titulars 
de les sepultures a terra. La supressió de la bonificació per vehicles vells obeeix a 
considerar-la contradictòria amb el Pacte d’Alcaldes per reduir les emissions de CO2 que 
ha signat l’Ajuntament. 
 
 
El petit augment de la taxa pel servei d’escola de música intenta, segons diu el regidor de 
Cultura i Ensenyament, reduir el dèficit del servei. 
 
El Sr. Ibars fa la intervenció que tot seguit es transcriu:  
 
“Vist l’expedient hem comprovat que tot i que poc, es canvien els preus de l’Escola de 
Música, les taxes de les activitats al Pavelló…. 
 
A l’expedient no hem trobat cap estudi o document que expliqui d’on surten aquests preus 
per tant no sabem si són correctes o estan posats amb algun criteri lògic o no. 
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Hem buscat a la Llei i concretament hem trobat que respecte l’obligació de fer memòries 
econòmico-financeres per a l’aprovació de les ordenances l’article 20 de la Llei 8/1989, de 
13 d’abril, de Taxes i Preus Públics estableix: 
 

“Artículo 20. Memoria económico-financiera. 

1. Toda propuesta de establecimiento de una nueva tasa o de modificación 
específica de las cuantías de una preexistente deberá incluir, entre los 
antecedentes y estudios previos para su elaboración, una memoria económico-
financiera sobre el coste o valor del recurso o actividad de que se trate y sobre la 
justificación de la cuantía de la tasa propuesta. 

La falta de este requisito determinará la nulidad de pleno derecho de las 
disposiciones reglamentarias que determinen las cuantías de las tasas.” 

Així doncs, ens veiem obligats a votar en contra d’aquest punt de l’ordre del dia, ja que 
l’expedient no compleix els requisits mínims legals. 
 
Aquest fet podria provocar que algú que per exemple no vulgués pagar pels serveis 
prestats podria presentar un recurs al·legant que les ordenances s’han aprovat de forma 
irregular. 
 
Dit l’anterior centrant-nos en les propostes, volem preguntar: 

 

 Perquè s’estableix una bonificació del 95% per arranjament de façanes al casc antic? 
No es podria fer la bonificació a qualsevol obra de rehabilitació del casc antic? 
Es vetllarà d’alguna forma per tal que aquestes obres a les façanes respectin la 
singularitat del casc antic o es bonificarà qualsevol arranjament? 

 

 Perquè s’apuja la taxa de preu per l’E-bando? Alguns comerciants ens han mostrat la 
seva disconformitat amb aquesta proposta. Hi ha algun reglament concret sobre els 
ebandos? Creiem que es necessari!! 

 
Per acabar i amb la voluntat de ser constructius i evidenciar la nostra actitud participativa, 
proposem les següents bonificacions a estudiar: 
 

 Bonificació del 95% a totes les obres de rehabilitació del casc antic, sempre i quan es 
desenvolupin segons criteris de conservació de la singularitat del casc antic. 

 Bonificació del 50% de la taxa d’escombraries a les persones jubilades que viuen 
soles. 

 Bonificació del 95% a l’impost de vehicles elèctrics.  

 Bonificació del 50% de la taxa a les empreses que gestionen bé els seus residus.” 
 
El Sr. Sánchez contesta que la taxa per e-bando a empreses privades intenta que aquest 
mitjà, sense negar-lo als particulars, conservi el seu caràcter de canal preferent per les 
comunicacions oficials. 
 
Sotmesa la proposta a votació dona el següent resultat:  
 

- Vots a favor................. SIS (6) 
- Vots en contra............. CINC (5) 
- Abstencions................. CAP (0) 
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Per tant, la Corporació, amb el vot favorable de la majoria absoluta del nombre legal de 
membres de la Corporació que exigeix l’art. 114 de la Llei municipal, 
 
ACORDA:  
 
1. Aprovar les següents modificacions a les ordenances:  
 

A) ORDENANÇA FISCAL NUM. 5. Impost sobre Construccions, Instal·lacions i Obres: 
L’art. 3, apartat 5 queda amb la següent redacció:  
 

 “5. Per motius d’interès públic s’estableixen les següents bonificacions:  
- 95% de la quota, cas d’obres d’arranjament de façanes en l’àmbit del casc 

antic delimitat a l’efecte, amb una quota mínima de 6 euros. 
- 95% de la quota, en les obres de caràcter agrícola, amb una quota mínima 

de 6 euros. 
 
B) ORDENANÇA FISCAL NUM. 3. Impost sobre vehicles de tracció mecànica:  

Es suprimeix l’apartat b de l’article 4.2. 
 

C) ORDENANÇA FISCAL NUM. 25. Taxa per l’entrada de vehicles a través de voreres 
i per reserves de via pública per a aparcament exclusiu, parada de vehicles i 
càrrega i descàrrega de mercaderies: 
 
- S’afegeix un segon paràgraf a l’art. 2: 

“L’Ajuntament podrà concedir, quan les circumstàncies ho facin imprescindible 
per a la funcionalitat del gual, la concessió d’un contragual que tindrà el mateix 
tractament fiscal”. 

- S’afegeix un segon paràgraf a l’art. 6:  
 “La baixa al padró comportarà l’obligació del titular de treure la senyal i la 
pintura   groga indicativa del gual”. 

 
D) ORDENANÇA FISCAL NUM. 6. Taxa de conservació del cementiri: 

S’afegeix a l’art. 6 una nova tarifa: 
“Conservació de sepultura a terra: 6,25 euros” 
 

E) ORDENANÇA FISCAL NUM. 14. Taxa per la prestació del servei de veu pública:  
L’art. 4 queda redactat com segueix:  
 
“La quota tributària serà la resultant d’aplicar les següents tarifes:  

- Pregó: 2,80 euros 
- E-bando: 10 euros per a persones particulars i empreses. 

 
F) ORDENANÇA FISCAL NUM. 15. Taxa per la presentació del servei de piscina 

municipal: 
L’art. 4 queda redactat amb el següent text:  
 
“La quota tributària serà la resultant d’aplicar les següents tarifes:  
- Entrada individual: 4 euros. 
- Abonaments de temporada: 45 euros. 
- Abonament menors 15 anys no empadronats (empadronats gratis): 25 euros 
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- Abonament de jubilats i discapacitats amb grau igual o superior al 65%: 40 

euros. 
- Menors de 14 i 15 anys: descompte 30% 
- Carnet jove: descompte 30% 
 

G) ORDENANÇA FISCAL NUM. 24. Taxa per la prestació del servei d’ensenyament 
de música: 
Es modifica l’art. 6, apartat 2 que queda amb la següent redacció: 
 
“La quota serà la resultant d’aplicar les següents tarifes:  

 
- Matrícula alumnes nous –per curs  55,00 € 
- Matrícula alumnes antics- per curs  37,00 € 
- Iniciació- 1 h. setmanal    22,00 €/mes 
- Llenguatge musical- grup 1h. setmanal  18,00 €/mes 
- Llenguatge musical- grup- 1,5h. setmanal 27,00 €/mes 
- Instrument- 1h setmanal    54,00 €/mes 
- Instrument- 3/4 h. setmanal   45,00 €/mes 
- Instrument- ½ h. setmanal   31,00 €/mes 
- Instrument- ¼ h. setmanal   17,00 €/mes 
- Cant coral- 1h. setmanal    9,00 €/mes 
- Cant coral- ½ h. setmanal    5,00 €/mes 

   
 
H) PREUS PÚBLICS. S’aproven els següents:  

 
Taxa per activitats esportives al pavelló municipal:  
 
Activitats esport i salut 
- Adults especial:     30 €/mes 
- Abonament adults:    25 €/mes 
- Abonament infantil(menys de 16 anys) 17 €/mes 

 ( El cobrament es farà en tres quotes: octubre-gener-abril) 
 
2. Sotmetre el present acord a informació pública pel termini de trenta dies. 
3. L’aprovació provisional esdevindrà definitiva cas de no presentar-se al·legacions o 

reclamacions en el termini indicat. 
 

 

 

9.- MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DE LA SOCIETAT MUNICIPAL DE 
COMERCIALITZACIÓ ELÈCTRICA EN RELACIÓ A LA SEVA DENOMINACIÓ.-  
 
El Ple de la Corporació, en sessió de 29 de juny de 2016, va acordar la constitució d’una 
societat anònima municipal per a la comercialització d’energia elèctrica amb la finalitat de 
donar compliment a la Disposició Transitòria 4ª de la Llei 24/2013, del sector elèctric que 
exigeix la separació de les activitats de distribució i comercialització. 
 
Aquest acord i els estatuts inicialment aprovats es van sotmetre a informació pública pel 
termini de trenta dies.  
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No es va presentar cap reclamació ni al·legació. No obstant, sol·licitades reserva de 
denominació al Registre Mercantil, aquest accedeix a reservar la sol·licitada en segon lloc 
per la Corporació, “ELECRICITAT D’ALMENAR”, ja que la primera “ELECTROALMENAR” 
induïa a confusió amb una altra societat existent.  
 
Per tant, es proposa al Ple la modificació dels estatuts que només afecta a la denominació 
de la societat. 
 
Tots els membres de la Corporació manifesten la seva conformitat amb la proposta. Per 
tant, la Corporació, per unanimitat, 
 
ACORDA:  
 
1. Modificar els estatuts de la societat constituïda per acord del Ple de 29 de juny de 

2016, substituint la denominació ELECTROALMENAR per la de ELECTRICITAT 
D’ALMENAR, SL  

2. Sotmetre a informació pública pel termini de trenta dies el present acord. 
3. L’acord esdevindrà definitiu cas de no presentar-se al·legacions en el termini indicat. 
 

 

 

10.- COMUNICACIÓ AL PLE DE LA CONTRACTACIÓ DE PERSONAL PER 
MOTIUS D’URGÈNCIA.-  
 
En compliment del que preveu la Llei Municipal i de Règim Local, es dóna compte al Ple 
de la següent resolució de l’Alcaldia:  
 
“DECRET NUM. 76/2016, de 15 de setembre de 2016 
 
Vista la necessitat de procedir a la contractació, amb caràcter d’urgència d’un treballador 
per la brigada d’obres municipal;  
 
Considerant que la contractació és imprescindible per garantir la prestació dels serveis 
municipals i que el lloc de treball compleix les consideracions exigides per la Llei de 
Pressupostos de l’Estat d’excepcionalitat, urgència i servei prioritari i essencial;  
 
DECRETO:  
 
Primer: Contractar en règim laboral, amb caràcter temporal als següents treballadors:  
 

- Juan Estrada Lopez.  DNI num. 47684605Q 
- Categoria professional: peó 
- Duració del contracte: 1 mes 
- Inici del contracte: 09/09/2016 

 
- Jose Ramon Torruella Muñoz.  DNI num. 43749266T 
- Categoria professional: peó 
- Duració del contracte: 1 mes 
- Inici del contracte: 13/09/2016 
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Segon: Donar compte de la present contractació al Ple de la Corporació i fer-la pública al 
BOP de Lleida i al DOGC d’acord amb el que disposa l’art. 291.3 de la Llei Municipal.” 
 
La Corporació resta assabentada. 
 

 

 

11.- PRECS I PREGUNTES.-  
 

1. La Sra. Payró pregunta en quin punt de tramitació es troba el projecte de l’Escola i si 
s’han tingut en compte les propostes dels professors, les del grup municipal Almenar 
Som Poble Viu.... 

 
Contesta la Sra. Alcaldessa que tenim el projecte bàsic, està pendent d’alguns 
permisos, com de l’ACA, i pel dia 10 està prevista una reunió per explicar-lo. 

 
2. La Sra. Payró, en relació a la problemàtica dels gossos abandonats fa la següent 

intervenció:  
 

“Vam presentar dues instàncies per tal d’ajudar a solucionar el tema dels gossos 
abandonats, en les dues se’ns va respondre que s’estava treballant amb les persones 
voluntàries. Però elles mateixes ens van fer saber que estaven pendents encara de 
tenir un espai habilitat per als animals, més endavant ens van comentar que se’ls hi 
havia denegat aquest lloc. 

 
Actualment hi ha diversos pobles del nostre voltant: Alfarràs, Alguaire, Artesa de 
Lleida, Rosselló, Torrefarrera, Benavent, Alcarràs,... que tenen activada la recollida 
d’animals abandonats. 
 
Tenim tota la informació de com treballen a Alguaire per tal que a Almenar puguem fer 
el mateix, per poder dur a terme aquesta activitat amb èxit. 
 
A Alguaire tenen dues voluntàries en actiu, i tenen dues persones més de 
recolzament, el seu protocol a seguir és el següent: 

 

 Un cop rebut l’avís d’un gos abandonat, primer de tot intenten que la persona que 
dóna l’avís s’impliqui i el porti davant l’espai habilitat per als gossos que és l’antic 
escorxador en el cas d’Alguaire. En aquest espai hi tenen un armari sempre tancat 
amb cadenat, on hi ha pinso i bols per l’aigua i menjar. Les claus de l’escorxador 
les tenen les voluntàries. 

 

  El gos es queda en aquest espai fins l’endemà, que hi acudeixen els operaris de 
l’Ajuntament a passar-li el xip, en cas de no tenir-ne acte seguit es fa un pregó al 
poble per informar de la recollida del gos per si l’ha perdut o se li ha escapat a algú, 
si durant aquell dia ningú es manifesta, l’endemà al matí, els operaris de 
l’Ajuntament el carreguen a la furgoneta i se l’emporten a Alcanó, on fan les 
gestions econòmiques pertinents. 

 

 En cas que el gos porti xip, els operaris es posen en contacte amb la regidora 
encarregada, i aquesta truca a l’AIAC, centre d’identificació del col·legi de 
veterinaris,  en cas que no surti registrat, la regidora truca a l’ANICOM, el centre  
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d’identificació d’animals de la Generalitat i si tot i així no el troben registrat, es truca 
a l’ARRIAC, el centre de l’Aragó,... un cop identificat l’animal, la regidora gestiona 
l’avís als seus amos i el van a recollir. 

 

 En cas de no ser identificat, les voluntàries fan una fotografia al gos, i se li envia a 
la regidora responsable, que ho penja al Facebook de l’Ajuntament per si algú el 
vol adoptar. Les adopcions es realitzen a través de la protectora d’Artesa de Lleida 
on hi ha tres noies, la Laia, l’Anna i l’Angelina que ho gestionen tot. 
 
A Almenar només tenen el lector, poden fer ebando. Però el lloc no està adequat i 
no tenen col·laboració de l’Ajuntament.” 

 
Pregunta si no es podria fer el mateix. 

 
La Sra. Alcaldessa contesta que a Almenar es fa una bona labor en el tema dels 
gossos abandonats. 

 
Considera que és un problema el preu: ara a partir de dotze gossos es pagaran 300 
euros, de totes maneres, l’Ajuntament treballa recollint gossos. 
 
El Sr. Sanuy afegeix que Almenar sí té un lloc de recollida de gossos ubicat a l’antic 
escorxador. El problema que tenen les voluntàries és que no hi poden accedir quan 
volen perquè al mateix lloc s’hi guarda molta maquinària de l’Ajuntament i no se’ls pot 
donar la clau, però sempre que ho demanen l’encarregat de l’Ajuntament va a obrir. 
 
Per altra banda, s’està buscant un lloc nou per al centre de recollida, però no resulta 
fàcil trobar un lloc adient amb aigua, llum, etc. 

 
3. La Sra. Cequiel pregunta si es pensa fer alguna cosa per adequar l’accés al poble des 

de l’autovia. 
 

La Sra. Alcaldessa contesta que ja es té un projecte tècnic de la Baixada del Calvari i 
s’està licitant les obres d’una de les dues bandes. Més endavant s’estudiarà la part de 
dalt. 
 

4. La Sra. Cequiel pregunta si funcionen ja els dipòsits nous d’aigua. 
 

Contesta la Sra. Alcaldessa que encara no al cent per cent, abans cal canviar la 
canonada del Calvari perquè suporti la pressió. 

 
5. En relació a les jardineres col·locades a la carretera, la Sra. Cequiel diu que han rebut 

la queixa d’alguns veïns perquè alguna d’aquestes treuen visibilitat als conductors. 
 
Pregunta, també, si les jardineres estaven previstes al projecte i si estava previst 
instal·lar-hi reg. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que al projecte no hi eren perquè no hi havia projecte, 
però s’ha anat a Foment i compleixen la normativa al cent per cent. 
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Respecte al reg que ara sembla excessiu, ho ha preguntat a la directora tècnica de 
l’obra i es una mesura habitual, d’amerar bé la gespa al principi per passar després a 
un reg normal. 
 

6. La Sra. Cequiel formula la següent pregunta:  
 

Referent al procés de selecció d’una administrativa per l’Ajuntament. 
Dir que ens vam assabentar per l’Ebando d’aquest procés. 
 
Us volíem preguntar? 

 Perquè no s’han fet unes bases més completes amb uns criteris de puntuació 
clars? 

 Quin tipus de contracte serà? 
 

De cara a nous processos de contractació proposem que per garantir la plena 
transparència: 
La mesa de contractació la formin membres de l’equip de govern i membres de 
l’oposició. 
Encara que el procés de selecció el faci una empresa externa d’aquesta manera es 
garanteix que tant l’equip de govern com l’oposició poden controlar tot el procediment 
de selecció. 
 
Contesta el Sr. Ferrer que no s’ha fet concurs per la urgència que hi ha en cobrir el 
lloc de treball, possibilitat que preveu la llei ja que el concurs porta molt temps. 
 
La selecció l’ha fet una empresa externa per tal de garantir la seva objectivitat. Serà 
un contracte temporal i està previst que s’incorpori en uns 15 dies. 

 
7. El Sr. Ibars formula la següent pregunta i proposta:  

 
Hem tingut queixes d’alguns veïns de la zona sobre l’abocador de runa i altres del 
camí nou. És legal? 
 
Tal com vam proposar a l’altre Ple creiem que la millor solució contra els abocaments 
incontrolats i els voluminosos, és fer una deixalleria municipal, per tant proposem que 
es sol·liciti  al Consell Comarcal i a l’Agència de Residus una subvenció per aquest 
tema. 
 
El Sr. Sanuy diu que es tracta d’un abocador exclusiu de l’Ajuntament. Els particulars 
hi aboquen sense permís. Per altra banda és un abocador de runa només.  

 
8. El Sr. Ibars, en relació al viver d’empreses: 
 

Felicitar al regidor pels nous cursos que s’hi estan realitzant i les obres fetes. 
 
Tot i això puntualitzar que fins ara el viver ha estat molt abandonat, creiem que no n’hi 
ha prou en fer cursos, ja que això és el que s’ha fet sempre… s’ha de fer més 
actuacions per visualitzar-lo com per exemple introduir-lo a la pàgina web, fer tríptics… 
Senyalitzar-lo des de la carretera perquè sigui visible… per exemple treure les lletres 
d’Agrobotiga i posar Viver d’Empreses… 
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El Sr. Sanchez contesta que la senyalització ja s’està col·locant i està previst treure el 
rètol d’ “Agrobotiga” aviat. 
 
Per altra banda, s’estan fent gestions per aconseguir alguna subvenció. 
 
Es faran vídeos i està a twitter, s’estan fent gestions per potenciar-lo, considera que 
l’evolució és positiva. 

 
9. El Sr. Malla Esqué pregunta des de quan es tornen a posar multes, per què no són 

més graduals i per què només es posen al matí. 
 

La Sra. Alcaldessa contesta que es va fer necessari reactivar-les per les queixes que 
hi havia als incompliments de la normativa de trànsit. Només es posen al matí perquè 
es quan es compta amb els serveis d’agutzil. 
 
Per altra banda, les sancions són les establertes a la normativa general de trànsit. 

 
10. En relació als pregons de la línia telefònica, el Sr. Malla Esqué demana que 

s’actualitzin més sovint. 
 
El Sr. Ferrer contesta que teòricament s’han d’actualitzar diàriament. 

 
11. En relació a la restauració de l’església, el Sr. Malla Esqué pregunta:  
 

Quan faran la consulta sobre el finançament de les obres de l’església? 
 

 Quina serà la pregunta? 

 Hem demanat informació sobre els informes anteriors i anàlisis que s’hagin fet a 
l’església, quan els podrem veure? ( es va dir a la reunió que es va fer amb tota la 
població que hi havia uns informes….? ) 

 Com està el tema de la subvenció a la Generalitat, conjuntament amb els diners de 
la parròquia i l’associació ACADA? 

 
La Sra. Alcaldessa contesta que a la consulta es preguntarà si els 100.000 euros que 
s’han d’aportar per completar l’aportació de la Generalitat i el Bisbat, en el cas de que 
no hi arribi l’associació ACADA, els ha d’aportar l’Ajuntament. 

 
12. El Sr. Malla Esqué pregunta: 
 

Casc antic, s’està fent el seguiment del procediment de la via executiva per tal que els 
propietaris dels solars paguin les obres?? 
 
Ja que parlem del casc antic, el projecte que ens vau dir que s’estava fent referent a 
la contextualització de les actuacions i l’estratègia al casc antic: Com està la redacció? 
Qui l’està redactant? 
 
Hi ha algun projecte que contextualitzi totes les obres que s’estan fent, marqui un 
protocol o estratègia a seguir els pròxims anys? 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que s’està tramitant el procediment. 
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Respecte al projecte del casc antic, no n’hi ha, s’està treballant amb el tècnic municipal 
per fer-ho, de moment es fa només neteja. 

 
13. La Sra. Payró pregunta:  
 

Criteris de les subvencions a entitats i persones. 

 Perquè no es fan públiques, són diners públics i per tant els veïns han de conèixer 
com es gestionen. Es poden fer públiques? 

 Quan es redactaran els criteris? 
 

El Sr. Ferrer diu que al 2017 ja s’aplicaran les noves regles elaborades per decidir les 
subvencions. Per a les entitats esportives es mantindran els criteris actuals i per a les 
que no ho són però que fan diferents activitats durant l’any es donarà un 15% del cost 
de l’activitat amb un màxim de 1.000 euros i si l’activitat es fa en una festa major es 
donarà un 20% amb un màxim de 1.200 €, si fan més d’una activitat, per cada activitat 
extra un 5% amb un màxim de 1.500 euros a l’any per activitat, tot justificat amb 
factures. I per a la resta es valorarà participants, transcendència supramunicipal, etc. 

 
14. La Sra. Payró formula el següent prec: 

 
Revisant els decrets hem comprovat que hi ha més factures corresponents a 
l’arquitecte municipal. Creiem que no es ni just ni ètic que l’arquitecte cobri tantes 
factures de més a banda de la facturació mensual que l’hi pertoca i pel qual va ser 
adjudicatari. El concurs era clar en aquests termes i no fixava que l’arquitecte havia de 
ser adjudicatari per sistema de tots els treballs de l’Ajuntament d’Almenar o la majoria. 
 
Proposem que per cada treball extra es demanin almenys tres pressupostos i que es 
demanin preferencialment a arquitectes locals. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que ja està previst fer-ho així en obres futures. 
 

15. El Sr. Buchaca formula les següents preguntes:  
 

Subvenció camins àrid reciclat, per què s’ha perdut la subvenció d’11.000€? 
A Catalunya, 250 Ajuntaments han utilitzat fins a 700.000m3 d’àrid reciclats que en 
valor econòmic suposa 8 milions d’euros, perquè Almenar hem de ser diferents? 
Es cert que va sortir una partida dolenta amb claus però això es pot evitar fent un 
control més exhaustiu al moment de comprar l’àrid i revisar-lo també abans de ser 
aplicat als camins. 
A Almenar ens gastem prop de 80.000€ en arranjament de camins, aquesta ajuda 
ajudaria a solucionar més problemes de camins. 

 
Pregunta sobre l’asfalt del camí del canal de Pinyana. 
Pregunta sobre el guarda rural. 

 
Respecte als àrids reciclats, el Sr. Sanuy contesta que per aconseguir aquesta 
subvenció s’ha de fer un projecte i el transport va a càrrec de l’Ajuntament, amb la 
qual cosa resulta millor comprar l’Ajuntament graves i fer-s’ho ell. 
 
Per altra banda hi ha el perill de punxades perquè sempre hi queda ferro. 
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Pel que fa al guarda rural, es valora positivament el servei perquè ha baixat el nombre 
de robatoris. El seu cost es de 17 €/hora. 

 
 

En relació al camí del Canal de Pinyana, el Sr. Buchaca considera que hauria de 
continuar asfaltat, pregunta si hi ha contactes amb la comunitat de Pinyana. 
 
La Sra. Alcaldessa diu que la Comunitat de regants paga la meitat de la pavimentació 
amb sauló, però no l’asfaltat. Atesa la importància d’aquest camí a Almenar, s’està 
estudiant una decisió. 

 
16. El Sr. Ibars fa la següent intervenció:  
 

“Tenim una queixa veïnal del Carrer Carme a la plaça on fan els escacs vivents durant 
el Medieval, en la qual es queixen que hi ha poca il·luminació. 
 
Tenim una queixa dels veïns del Carrer Flora els quals ens comenten que a la part del 
darrera de les seves cases hi arriba el drenatge de les aigües procedents de la zona 
del fossar i del Trull del Tricot, aquestes aigües circulen per una canalització de 
terra… “abans” aquest drenatge es netejava periòdicament però ara ja fa temps que 
no s’hi fa cap neteja i quan plou s’hi acumula l’aigua i alguns cops els puja pels seus 
drenatges cap a dins de casa. Demanen si us plau que algú de la brigada o 
l’Ajuntament ho vagi a mirar, ens han comentat que ja ho han demanat moltes 
vegades i ningú els ha fet cas. 

 
Una altra queixa dels veïns del Carrer Flora és demanar que es pinti de color groc per 
prohibir l’aparcament el punt de creuament entre el Carrer Flora i el Carrer Espadós. 
De forma que hi puguin aparcar cotxes a un cantó però no als dos, ja que aquest fet 
els bloqueja l’entrada al carrer provocant que alguns cops no hi hagi pogut entrar el 
camió del butà o l’ambulància. 
 
Wifi a la Plaça Catalunya, els comerciants estan contents. 
Es posarà en més zones? 

 
Referent al dia sense cotxes, creiem que va ser una bona iniciativa, però que es va 
organitzar de forma precipitada i poc anunciada. Tot i això proposem que es faci més 
vegades de tallar el trànsit a diferents zones del poble com pot ser la Plaça Catalunya, 
potser tots els caps de setmana.” 
Contesta la Sra. Alcaldessa que la il·luminació del C/ Carme es revisarà i si cal es 
corregirà la falta de llum.  

 
Respecte a la queixa del C/ Flora sobre aigües diu que és un problema entre veïns i 
ho han de solucionar ells. 
 
El Sr. Sanchez, en relació al dia sense cotxes contesta que la instància a l’ATM ja es 
va cursar fa més de dos mesos i en principi estava prevista pel dia 22, però després 
es va comunicar. 
 
Respecte als talls de trànsit ja s’ha parlat amb els establiments per fer zona exclusiva 
per a vianants  la Pl. Catalunya periòdicament alguns caps de setmana.  
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17. El Sr. Malla Esqué diu que hi ha moltes queixes per la manca de neteja dels carrers. 

També que el parc infantil necessita una neteja i manteniment. 

La Sra. Alcaldessa contesta que ara hi ha un operari que no fa res més que netejar 
els carrers. A més a més, abans de la festa es va encarregar una neteja general a una 
empresa, si bé va resultar poc efectiva per la ventada que va fer després. 

 
 

Seguidament, no formulant-se més preguntes, la Sra. Alcaldessa aixeca la sessió, essent 
l’hora i data assenyalades a l’encapçalament. 
 
Vist i plau,                                                                                               En dono fe,  
L’ALCALDESSA,                                                                                  EL SECRETARI, 
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